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Πώς υποδέχθηκαν 
οι αγορές 
την νέα ισοτιμία

ΣΕΛ. 44-45

ΠΙΕΖΟΥΝ ΟΛΟΙ ΣΤΗ ΜΑΧΗ ΓΙΑ ΤΑ ΠΑΝΩΤΟΚΙΑ

Σε δύο στρατόπεδα
Σε μείζον εσωκομματικό πρόβλημα 
για το Π ΑΣΟΚ μετεξελίσσεται η 
ρύθμιση για τα πανωτόκια, καθώς 
όλες οι πλευρές πιέζουν είτε για 
ψήφιση της συγκεκριμένης ρύθμισης 
- όπως δηλαδή αυτή έχει διατυπωθεί 
- είτε για ευνοϊκότερη διατύπωση. 
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ απειλούν ότι 
δεν πρόκειται να ψηφίσουν τη 
ρύθμιση αν αυτή δεν αλλάξει επί το 
ευνοϊκότερο, αλλά οι αρμόδιοι του 
υπουργείου Εθν. Οικονομίας 
απαντούν τελεσιγραφικά ότι «δεν 
πρόκειται να γίνει οποιαδήποτε 
αλλαγή».

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:
Γιώργος Χρ. Παποχρήστος

Σ
το εσωτερικό τη|ς κυβέρνησης έχουν 
διαμορφωθεί δύο στρατόπεδα. Ένα 
περί τον υπουργό Εθνικής Οικονο
μίας Γιάννο Παπαντωνίου και τον διοικητή 

της Εθνικής Τράπεζας θ. Καρατζά, που υ
ποστηρίζει την ψήφιση της ρύθμισης ως έ
χει, και ένα δεύτερο στη Βουλή, όπου πρω
τοστατούν βουλευτές από όλες τις τάσεις του 
ΠΑΣΟΚ που δηλώνουν στους διαδρόμους ό
τι «αν δεν αλλάξα η ρύθμιση, δεν ψη φίζουν».

Από το υπουργείο Εθνικής Οικονομίας 

Τι υποστηρίζει 
η Κυβέρνηση 
και η Εθνική 

Τράπεζα 
και τι 

υποστηρίζουν 
βουλευτές 

του ΠΑΣΟΚ

δηλώνεται κατηγορηματικά ότι «η 
ρύθμιση δεν πρόκειται να αλλάξει» 
και προστίθεται ότι «είναι ανακρι
βές πως από τη ρύθμιση ωφελούνται 
ελάχιστοι δανειολήπτες. Το ακριβές 
είναι ότι αυτοί υπερβαίνουν τις 150.000, 
σε έναν αριθμό δανειοληπτών που 
φθάνει τις 250.000».

Διαβήματα Βουλευτών
Οι βουλευτές υποστηρίζουν ότι 

η ρύθμιση είναι ευεργετική μόλιςγια 
5.000 δανειολήπτες και πως «αυτή 
ωφελεί κυρίως τις Τράπεζες να προ
στατεύσουν τα υπερκέρδη τους». Οι 

βουλευτές έκαναν χθες βράδυ αλλεπάλληλα 
διαβήματα στο Πολιτικό Γραφείο του Πρω
θυπουργού, με αποδέκτες τον υπουργό Επι
κράτειας Κώστα Γείτονα και τον γραμματέα 
του Υπουργικού Συμβουλίου Σωκράτη Κο- 
σμίδη ζητώντας να αλλάξα έστω και τώρα, 
την τελευταία στιγμή, η ρύθμιση. Η συνηθέ- 
στερη έκφραση ήταν ότι «με αυτή τη ρύθμι
ση δεν κερδίζονται εκλογές» και πως «κο
ροϊδεύουμε τον κόσμο, αν λέμε ότι αυτή η 
ρύθμιση είναι κατ' εφαρμογήν της δημόσιας 
δήλωσης του Πρωθυπουργού ότι ρυθμίζο
νται τα πανωτόκια. Είναι σε πλήρη αναντι- 
στοιχία».

Αμετακίνητος ο Πρωθυπουργός
Σήμερα η σχετική τροπολογία συζητείται 

στο ΚΤΕ Οικονομικών του ΠΑΣΟΚ και ο υ
πουργός Εθνικής Οικονομίας Γιάννος Πα- 
παντωνίου θα επιχειρήσει να κάμψει τις α
ντιρρήσεις των βουλευτιόν, εν όψει της αυ
ριανής κατάθεσής της στη Βουλή. Ωστόσο, 
υπάρχει ένα μεγάλο χάσμα μεταξύ βουλευ
τών και υπουργείου Εθνικής Οικονομίας, πα-

Κώστας Σημίτης:
Ολα σύμφωνα με την 
εξαγγελία του Δεκεμβρίου

Γιάννος Παπαντωνίου:
Δεν θα επιβραβεύσουμε 
τους μπαταχτσήδες

Θεοδ. Καρατζάς: Σωκ. Κοσμίδης:
Ψήφιση της ρύθμισης Δέκτης πολλών παραπόνων
ως έχει από βουλευτές

ρά το γεγονός ότι χθες βράδυ από το Μέγα
ρο Μαξίμου γινόταν γνωστό ότι ο Πρωθυ
πουργός Κ. Σημίτης δεν υιοθετεί αυτούςτους 
προβληματισμούςτων βουλευτών. Μάλιστα, 
έγινε γνυιστό από την ίδια πηγή ότι ο κ. Ση
μίτης είχε τηλεφωνική συνεργασία με τον κ. 
Παπαντωνίου και, όπως δήλωσε σε συνερ
γάτες του, «ό,τι έγινε είναι σε πλήρη αρμο
νία με όσα είχε δηλώσει τον Δεκέμβριο για 
το περιεχόμενο της ρύθμισης».

01 παλαιές ρυθμίσεις
Οι βουλευτές, οι οποίοι έχουν στο πλευ

ρό τους τον κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο Δ. 
Γεωργακόπουλο αλλά και τον πρόεδρο της 
Επιτροπής Οικονομικών του Κοινοβουλίου 
Γ. Γιαννακόπουλο, θεωρούν ως απόδαξη του 
ότι «κάτι κρύβει» η παρούσα ρύθμιση το γε
γονός πως σε αυτή δεν περιλαμβάνονται ό
σοι δανειολήπτες είχαν κάνει κατά το πα
ρελθόν έναν, έστω, διακανονισμό του χρέους 
τους. Η απάντηση από το υπουργείο Εθνι
κής Οικονομίας είναι ότι το Νομικό Συμ
βούλιο του Κράτους γνωμάτευσε ότι <πη ρύθ
μιση δεν μπορεί να περιληφθούν και οι συ
γκεκριμένοι δανειολήπτες, και πως αν παρ’ 
όλα αυτά το υπουργείο τούς περιελάμβανε 
το τραπεζικό σύστημα θα μπορούσε να οδη
γηθεί σε κατάρρευση.

Το πρόβλημα της Εθνικός
Φαίνεται ότι ο φόβος αυτός έπαιξε ση

μαντικό ρόλο στη μη αλλαγή της ρύθμισης, 
καθώς όπως ανέφεραν έγκυρες πηγές οι Τρά

Το δίλημμα και το... φάρμακο
Πριν από μερικούς μήνες, όταν η
ανατίμηση της κεντρικής ισοτιμίας της

Της 
Ειρήνης 
Χρθσολωρά 

δραχμής δεν είχε ακόμη 
αποφασισθεί οριστικά, 
αλλά η σχετική 
συζήτηση είχε 
ξεκινήσει, τόσο το 
υπουργείο Εθνικής 
θικονομίαςόσοκαιη

Τράπεζα της Ελλάδος 
έλεγαν ότι 
αντιμετωπίζουν το 
εξής δίλημμα: να 
δώσουν

πεζες υποστήριξαν πως θα μπορούσε να πλη
γεί και η χρηματιστηριακή τους αξία από τη 
διεύρυνση της ρύθμισης. Εξάλλου οι ίδιες 
πηγές επιβεβαίωσαν πως η Εθνική Τράπε
ζα, η οποία φέρεται να έχει χορηγήσει το 50% 
των δανείων, στεγαστικών και επαγγελματι
κών, έχει υπογράψει στο Χρηματιστήριο της 
Νέας Υόρκης δήλωση ότι «οι ισολογισμοί 
που περιλαμβάνονται στα ενημερωτικά της 
δελτία δεν πρόκειται να αλλάξουν», και τυ
χόν διαγραφή των οφειλών από δάνεια που 
είναι εγγεγραμμένα στους ισολογισμούς της 
θα ήταν σε πλήρη αντίθεση με τη δήλωση αυ
τή. Επιπλέον, θα δημιουργούσε πρόβλημα 
στη μετοχή της Τράπεζας, η οποία ως γνω
στόν διαπραγματεύεται στο Χρηματιστήριο 
της Νέας Υόρκης.

«Μπαταχτσήδες»
Ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας Γιάν

νος Παπαντωνίου προέβη αργά το βράδυ σε 
σκληρή δήλωση, κατά τη διάρκεια ομιλίας 
του σε εκδήλωση στο Ιντερκοντινένταλ, το
νίζοντας ότι «δεν πρόκειται να επιβραβεύσει 
τους μπαταχτσήδες». Ο κ. Παπαντωνίου α- 
πηύθυνε έκκληση «σωφροσύνης» σε όλους 
«να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί και να ανα
ζητήσουν τα συμφέροντα εκείνα που βρί
σκονται πίσω από τη ν εκστρατεία για τη μεί
ωση των πανωτοκίων». Ο υπουργός διατύ
πωσε την άποψη ότι πίσω από τον θόρυβο 
βρίσκονται μεγαλοοφειλέτες και προσέθεσε 
ότι «δεν πρόκειται να προχωρήσουμε σε μια 
ρύθμιση η οποία θα γονάτιζε το τραπεζικό 

D

προτεραιότητα στον έλεγχο του 
πληθωρισμού - και να προχωρήσουν 
στην ανατίμηση - ή στην 
ανταγωνιστικότητα και να μη 
θυσιάσουν τα οφέλη της υποτίμησης. 
Οι εξελίξεις επέβαλαν από μόνες τους 
τη λύση στο δίλημμα, αφού ο 
πληθωρισμός ακολούθησε σταθερά 
ανοδική πορεία μετά το καλοκαίρι. 
Δεν υπάρχει αμφιβολία ότι αν ο 
πληθωρισμός είχε μειωθεί, η κυβέρνηση 
δεν θα επεδίωκε να πάρει πίσω τη 
«χαμένη τιμή» της δραχμής από την 
περυσινή υποτίμηση. 

σύστημα, θα έθιγε όλο τον κόσμο και ιδιαί
τερα 500.000 μικρομετόχους». Όπως έγινε 
γνωστό, η κυβέρνηση υποστηρίζει πως ορι
σμένοι βουλευτές, τους οποίους δεν κατονο
μάζει, έχουν αναδαχθεί σε «προασπιστές των 
συμφερόντων μεγαλΌοφειλετών, οι οποίοι κα
τά το παρελθόν είχαν δανειοδοτηθεί με τε
ράστια δάνεια, τα οποία ενσυνείδητα δεν έ
χουν εκπληρώσει»...

«Μεγάλες προσδοκίες»
Ο γραμματέας του Υπουργικού Συμβου

λίου Σ. Κοσμίδης, ο οποίος όπως προανα- 
φέρθηκε δέχθηκε πολλά παράπονα από βου
λευτές, ειδικά της Β’ Αθηνών όπου και εντο
πίζεται ένα μεγάλο μέρος των οφειλετών, α
νέφερε στα «ΝΕΑ» σα «κάποιοι καλλιέργησαν 
μεγάλες προσδοκίες με βάση τη δήλωση του 
Πρωθυπουργού, αλλά, αν υπάρχει πρόβλη
μα δυσαρμονίας μεταξύ της ρύθμισης και αυ
τής της δήλωσης, είναι φανερό ότι θα επι
διώξουμε να βρούμε την καλύτερη λύση». Ο 
κ. Κοσμίδης ανέφερε ότι «δεν μιλάμε πάντως 
για πανωτόκια, αλλά για ρύθμιση οφειλών. 
Τα πανωτόκια ρυθμίστηκαν πέρυσι».

Τέλος, πρέπει να σημειωθεί ότι η ψήφιση 
της ρύθμισης μάλλον θα γίνει την προσεχή 
Τρίτη και πως η κυβέρνηση - όπως τουλάχι
στον ανέφεραν χθες βράδυ κυβερνητικές πη
γές - δεν αισθάνεται φόβο πως θα υπάρξουν 
αντάρτες. «Αυτά όλα έχουν τελειώσει», ανέ
φεραν σχετικά οι ίδιες πηγές.

ΓΥΡΙΣΤΕ ΣΕΛΙΔΑ ΙΗ

Το κακό είναι ότι ακόμη κι έτσι το 
κριτήριο του πληθωρισμού θα 
ικανοποιηθεί μόνον οριακά. 
Ταυτόχρονα, θα παραμείνει, βεβαίως, 
ανοιχτό το πρόβλημα της απώλειας της 
ανταγωνιστικότητας.
Το καλό είναι ότι από τώρα και στο εξής 
τόσο για τον πληθωρισμό όσο και για 
την ανταγωνιστικότητα το φάρμακο θα 
είναι κοινό: η προώθηση των λεγάμενων" 
διαρθρωτικών αλλαγών.
Με άλλα λόγια η λειτουργία της 
οικονομίας σε πιο ορθολογική, 
σύγχρονη και ανταγωνιστική βάση.


